
 
 

 

Conceptverslag gebruikersplatform 
Woensdag 29 maart 2023|19.30 uur tot 21.30 uur te Appelscha Kunst café 

 

Aanwezig:  

J. de Jong, H.J.Mones, St. Sport Promotie Diever; T. Nijsen, Arno Goettsch, Plaatselijk Belang Elsloo & 

Tronde; Bertha Warries, Alie Pieters, Jan Everts, Alle Blijsis, Jan Hoeks, Dorpsbelangen Hoogersmilde; 

Iwan de Vries, SBB; Shirley Ike, Camping diever; Appie Boonstra, Arend Pruntel, Plaatselijk Belang 

Appelscha; Sanne van Gemerden, NM; Chantal Wijntjes, Plaatselijk belang ZWO/evenementen; Peter 

Oudshoorn, Menvereniging De Eemter; Jan Veenstra, Zorgvlied; Danielle Heideman, Ruiterroutes; Jan 

Boers, Groep 55+ Wapse; HA Kloeze, Dorpsbelangen Diever; G. Nijland, IVN Westerveld; Frans de 

Vries, Ronnie van Buuren, , Arjen Scholten (recreant), Dorpsbelang Vledder; Henk van Hooft, 

Stuurgroep Regionaal Landschap Drents-Friese Grensstreek; Catrien Scholten voorzitter, Provincie 

Drenthe; Jan van Weperen, Gemeente Oostellingwerf; Wim Meijberg, IVN (verslag). 

 

1) Opening  

Voorzitter opent de vergadering. Geen opmerkingen aanvullingen op de agenda.                                                 

2) Naar aanleiding van verslag 6 oktober 2021 

Naar aanleiding van het omzagen van Amerikaanse eiken aan de Torenlaan is er een toezegging 

gedaan door SBB over herplanten. Graag overleg met SBB over deze toezegging. 

De betonnen fietspaden vertonen scherpe randen daar waar de berm enigszins is verzakt. Dit geeft 

een  gevaarlijke situatie welke je zou willen voorkomen. SBB gaat dit terugkoppelen aan het team en 

komt hier op terug. 

Situatie rondom de Witte Bergen is volgens aanwezigen niet verbeterd. De Vries (SBB) gaat na wat de 

stand van zaken is. Afgesproken wordt dat Dorpsbelangen Diever, Camping Diever en camping ‘t 

Oude Willemsveld in gesprek gaan met SBB als er reden is om niet aan de  eerder gedane toezegging 

van beheer te voldoen. 

3) Stand van zaken Landschapsvisie 

Bureau Overland heeft de landschapsbiografie voor de Drents Friese Grensstreek afgerond. De 

landschapsbiografie wordt eind dit jaar uitgegeven door Van Gorcum in boekvorm. De 

landschapsvisie wordt in samenspraak met zoveel mogelijk mensen uit de regio ontwikkeld door 

bureau Eelerwoude. Op 26 januari is er een bijeenkomst geweest om mee te denken over de stip aan 

de horizon gevolgd door een enquête. Belangrijke vraag die nog open staat is hoe jongeren te 

betrekken bij deze visievorming. Gebruikers van het gebied worden uitgenodigd mee te denken in dit 

proces. 

 

 



 
 

4) Voortgang uitvoering ‘Stille Kern” 

Langzamerhand worden er steeds meer routes uit de “stille kern” gehaald. De “stille kern” blijft wel 

open voor wandelaars maar er lopen geen bewegwijzerde routes meer. De meest routes lopen nu 

meer langs de randen van het gebied. De verplaatsingen zijn grotendeels gereed. In een aantal 

situaties kruisen mountainbike routes, ruiterpaden en  wandelpaden elkaar. Belangrijk daarbij is dat 

gebruikers een eigen verantwoordelijkheid nemen en daarbij rekening houden met elkaar. 

Onderhouden van de kaart met de (nieuwe) ruiterpaden valt onder de werkzaamheden van Liesbeth 

Koel SBB. Voor vragen hierover kun je contact opnemen met haar. 

5) Ervaring met evenementenloket 

Algemeen wordt de termijn tussen indiening bij het loket en het uiteindelijk antwoord als te lang 

ervaren. Termijn duurt in een aantal gevallen ook langer dan de afgesproken 8 weken. Tussentijds op 

de hoogte houden en meedenken wordt gewaardeerd. 

6) Begrazing in de natuur 

Op het Aekingerzand is er begrazing onder toezicht en voor de nacht gaan de schapen in een 
afgerasterd deel met wolfwerend hekwerk. Het raster bij het onderduikershol is verplaatst om 
confrontaties tussen sayaguesa koeien met het publiek te voorkomen. Omdat het terrein 
onoverzichtelijk is schrikken de dieren bij onverwachts bezoek. Er zijn informatieborden geplaatst. 

De koeien bij de Oude Willemsweg zijn van een particulier die een terrein begrazen van NM. Daarbij 
is regelmatig toezicht op welzijn van de dieren. NM kijkt naar de staatjes van de dieren (aantallen en 
jonge dieren) en gaat deze communiceren. 

Ondanks begrazing van de hei toch ook nog veel opslag van bomen. SBB zet zoveel mogelijk specifiek 
beheer in voor de diverse terreinen. Een bepaalde mate van opslag draagt ook bij aan de 
biodiversiteit. 

7) Rondvraag 

Komen regelmatig geplastificeerde “bordjes” tegen aan bomen. Regel is dat de terrein eigenaar zijn 

eigen huisstijl heeft en op deze wijze met borden communiceert in het gebied. 

Omgeving Berkenheuvel zijn bomen omgezaagd. Een deel is op ca. 80 cm hoogte afgezaagd. Is daar 

een reden voor? NM vraagt na wat de achterliggende gedacht is. 

Met de komst van de wolf in het gebied zijn er ook zorgen over de veiligheid van mensen en 

huisdieren in het gebied. Meerdere mensen hebben de wolven ook bij het Onderduikershol gezien. 

Dat leidt tot veel emotie. Een kant en klaar antwoord is daarbij niet te geven.  De beschermde status 

van de wolf en eventueel beheer is onderwerp van gesprek tussen Rijk, provincies en Europa. We 

hebben te maken met een nieuwe situatie waar we mee moeten leren omgaan. In de meest recente 

Veldwijzer staat een artikel met nuttige informatie over de wolf. 

Er leeft het gevoel dat de gebruikersraad niet meer functioneert en dat het teveel eenrichting 

verkeer is, waarbij opgemerkt dat het voorheen meer in samenspraak ging. De voorzitter antwoordt 

dat er opnieuw gekeken wordt naar de rol en samenstelling van de gebruikersraad. 

Toegezegd is voor 1 juni een terugkoppeling te geven op de vragen die gesteld zijn. 

8) Sluiting  

Wim Meijberg, 4 april 2023. 



 
 

 

Actiepunten – terugkoppeling op vragen 

Waarom zijn naaldbomen afgezaagd op 80 cm in plaats van laag bij de grond? 

Binnen Natuurmonumenten nagevraagd wat de reden kan zijn dat er een boom op 1 m van de grond 

is afgezaagd in Berkenheuvel. De projectleider herkent dit niet. Hij heeft opdracht gegeven om alle 

bomen laag bij de grond af te zagen en dat is ook gebeurd. In een enkel geval kan het zijn dat bomen 

iets hoger zijn gezaagd, dat zou dan te maken kunnen hebben met de positie van de boom en hoe de 

boom zou kunnen vallen. 

Toegezegd is dat bomen langs Torenlaan zouden worden herplant. Wanneer gaat dat gebeuren?  

Er zijn in de zomer van 2020 eikenbomen geplant. Er is aan de heer Middag aangeboden om samen 

met onze boswachter te kijken. In het veld staan nu minder eiken dan er geplant zijn, waarschijnlijk 

door de droge zomer na aanplant. 

De blauwe lijn is waar een rij Amerikaanse 
Eiken (gepland in 1920) staan wat je zou 
kunnen definiëren als een laanbeplanting. 
De roze lijn is waar beuken staan (gepland in 
1900) 
De rode stippen zijn plekken waar we 
Amerikaanse eiken omgedrukt hebben om 
het gebied autovrij te maken. 

SBB heeft geen beuken omgedrukt. 

Voor wat betreft het historische deel is alleen 

het zuidelijkste stuk wellicht interessant 

omdat dit de plek is waar je vroeger de 

kerktoren kon zien. 

Deze is dus ook het oudst in 1900 geplant 

het bovenste gedeelte bestond toen nog niet 

en is pas in de ontginning van 1925 

aangelegd 

 

Staatsbosbeheer heeft toegezegd jaarlijks de witte bergen om te ploegen. Daar zien we niks van. 

Wanneer gaat Staatsbosbeheer die toezegging uitvoeren? 

Staatsbosbeheer egt de Witte Bergen jaarlijks, dus de opmerking dat dat niet gebeurt klopt niet. 

Vertegenwoordiger van Diever is daarover gebeld met toezegging dat hij gebeld wordt als SBB dit jaar 

aan het werk gaat. Ook zal een foto gestuurd worden. Eggen wordt alleen in een droge periode 

uitgevoerd, omdat de planten anders direct weer aanslaan. 

Beton fietspaden hebben soms geen goede aansluiting met de berm. Kan dat gevuld worden en/of 

meer afgerond zodat het veiliger wordt? 

Staatsbosbeheer heeft hier aandacht voor. Er wordt contact over gehouden met de vragensteller. 

Zodra er meer duidelijkheid is, volgt een update. 

Er is een gebruikersgroep onderhoud Ruiterpaden. Kan Hoogersmilde daarvoor uitgenodigd worden? 

Contactgegevens zijn doorgegeven aan Liesbeth Koel. De heer Everts uit Hoogersmilde wordt 

uitgenodigd voor de volgende bijeenkomst. 

  



 
 

Kan de communicatie over voortgang aanvraag toestemming voor een evenement verbeterd worden? 

Onderwerp is besproken met de loketten voor Dwingelderveld en Drents-Friese Wold. Iedere 

aanvrager ontvangt binnenkort een standaard ontvangstbevestiging waarin de stappen worden 

uitgelegd. Een van de afspraken is dat 4 weken na het indienen van de aanvraag een eerste 

inhoudelijke reactie komt (kan waarschijnlijk toestemming verleend worden of zijn aanpassingen van 

route, aantal deelnemers of periode nodig etc). In dit bericht na 4 weken worden dan op maat 

aanvullende afspraken of vragen geformuleerd. 

Nieuwste kaart ruiterroutes Drents-Friese Wold (maart 2023) 

 

 

Vragen over dierenwelzijn van grazers in het Drents-Friese Wold 

Natuurmonumenten geeft aan dat de gezondheid van de dieren periodiek gecontroleerd wordt. Het 

is normaal dat half in het wild levende dieren in het vroege voorjaar mager zijn. Sanne van Gemerden 

gaat na of de informatie over gezondheidscontroles openbaar is. Bij vragen mag je altijd 

doorverwijzen. 

Hernieuwd voorstel gebruikersgroep 

Catrien Scholten is voor de stuurgroep en werkgroepen bezig met aanpassing van overlegstructuren. 

Daarvoor zal ook gebruikersgroep tegen het licht gehouden worden. Mogelijk in najaar met 

gebruikersgroep nieuw voorstel bespreken. 


